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BRM.0002.4.2018 

 

Protokół Nr XLVI/18 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 14 czerwca 2018 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych; radny Paweł Bloch – nieobecność usprawiedliwiona. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, sekretarz Dorota Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, 

radca prawny Mateusz Królikowski oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom.  

 

Przewod. obrad stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności.  

 

Ad 2. 

Przewod. obrad przedstawił ustalony porządek sesji: 

  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XLV/18 z dnia 24 kwietnia 2018 r. 

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych. 

6. Sprawozdanie z pracy Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie za rok 2017.  

7. Zapoznanie się z ,,Oceną zasobów pomocy społecznej na rok 2017 dla Gminy 

Szydłowiec”.  

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2018 – 2030, 

b) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2018, 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego, 

d) ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Szydłowca, 

e) wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, 

f) uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie  

Gminy Szydłowiec, 

g) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

h) cen za odprowadzenie wód opadowych i roztopowych ujętych w otwarte lub 

zamknięte systemy kanalizacji deszczowej służące do odprowadzenia opadów 

atmosferycznych stanowiące własność  Gminy Szydłowiec, 

i) uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego zmieniającej 

rozporządzenie Wojewody Mazowieckiego w sprawie Obszaru Chronionego 

Krajobrazu Lasy przysusko – szydłowieckie, 
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j) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Szydłowiec, 

k) ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 

przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych 

w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Szydłowiec.  

9. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 rok: 

a) sprawozdanie z działalności Burmistrza Szydłowca za 2017 rok, 

b) przedłożenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za 2017 

rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i planów finansowych instytucji 

kultury oraz sprawozdania finansowego za 2017 rok, 

c) przedstawienie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2017 rok, 

d) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Szydłowca, 

e) zapoznanie się z opinią RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 

f) dyskusja nad przedłożonym sprawozdaniem, 

g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Burmistrza 

Szydłowca z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego za 2017 rok, 

h)  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Szydłowca absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok. 

10.  Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skierowanych do 

Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwiania. 

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

Ad 3. 

Przewod. obrad poinformował, że protokół Nr XLV/18 z dnia 24 kwietnia 2018 r. był 

wyłożony do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady Miejskiej w obowiązującym 

terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków. Wobec powyższego zaproponował 

przyjęcie go bez odczytania. 

 

za – 13 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się - 0 głosów.  

 

Ad 4. 

Informacja z prac Burmistrza Szydłowca pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu za 

okres od 24 kwietnia 2018 roku do 13 czerwca 2018 roku przedstawił burmistrz Artur 

Ludew. 

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia: 

1. Zarządzenie nr 64/18 z dnia 26 kwietnia 2018 roku w sprawie powołania Zespołu ds. 

utworzenia Szkoły Muzycznej I stopnia w Sadku.  

2. Zarządzenie nr 65/18 z dnia 26 kwietnia 2018 roku w sprawie wprowadzenia zmian 

w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2018.  

3. Zarządzenie nr 66/18 z dnia 27 kwietnia 2018 roku w sprawie powołania komisji 

Przetargowej do przeprowadzenia zamówienia publicznego na remont i istniejącej 

podłogi w sali sportowej budynku Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Szydłowcu. 
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4. Zarządzenie nr 67/18 z dnia 30 kwietnia 2018 roku w sprawie wprowadzenia zmian 

w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2018.  

5. Zarządzenie nr 68/18 z dnia 4 maja 2018 roku w sprawie sporządzenia wykazu ½ 

części nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży, położonej w Szydłowcu 

oznaczonej numerem działki 1485/5.  

6. Zarządzenie nr 69/18 z dnia 4 maja 2018 roku w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży, położonej w Szydłowcu 

oznaczonej numerami działek 1479/11, 1480/7, 1481/5, 1482/5, 1483/5, 1484/5, 

3780/5, 1486/5, 1488/1, 1489/4, 1491, 1492, 1494/3, 1495/3 i 1496/3.  

7. Zarządzenie nr 70/18 z dnia 7 maja 2018 roku w sprawie ogłoszenia przetargu na 

zbycie nieruchomości gruntowej, położonej w Szydłowcu, przy ul. Jastrzębskiej  

i powołania komisji przetargowej.  

8. Zarządzenie nr 71/18 z dnia 7 maja 2018 roku w sprawie ogłoszenia przetargu na 

zbycie nieruchomości gruntowej, położonej w Szydłowcu i powołania komisji 

przetargowej –dot. dz. nr 747 i 758. 

9. Zarządzenie nr 72/18 z dnia 7 maja 2018 roku w sprawie ogłoszenia przetargu na 

zbycie nieruchomości gruntowej, położonej w Szydłowcu, przy ul. Pięknej  

i powołania komisji przetargowej - dot. dz. nr 1379/16 

10. Zarządzenie nr 73/18 z dnia 7 maja 2018 roku w sprawie ogłoszenia przetargu na 

zbycie nieruchomości gruntowej, położonej w Szydłowcu, przy ul. Pięknej  

i powołania komisji przetargowej – dot. dz. nr 1382/13 i 1383/17. 

11. Zarządzenie nr 74/18 z dnia 8 maja 2018 roku w sprawie ogłoszenia przetargu ustnego 

nieograniczonego na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność gminy 

Szydłowiec.  

12. Zarządzenie nr 75/18 z dnia 10 maja 2018 roku w sprawie odwołania ze stanowiska 

Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. Bp. Jana Chrapka w Majdowie.  

13. Zarządzenie nr 76/18 z dnia 10 maja 2018 roku w sprawie upoważnienia do 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji przez 

niepubliczne szkoły o uprawnieniach szkół publicznych, niepubliczne przedszkola 

i inne niepubliczne formy wychowania przedszkolnego działające na terenie Gminy 

Szydłowiec. 

14. Zarządzenie nr 77/18 z dnia 14 maja 2018 roku w sprawie ogłoszenia konkursu na 

kandydata na stanowisko dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. Biskupa Jana 

Chrapka w Majdowie. 

15. Zarządzenie nr 78/18 z dnia 14 maja 2018 roku w sprawie wprowadzenia zmian 

w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2018.  

16. Zarządzenie nr 79/18 z dnia 15 maja 2018 roku w sprawie przekazania sprawozdania 

finansowego Gminy Szydłowiec za 2017 rok. 

17. Zarządzenie nr 80/18 z dnia 16 maja 2018 roku w sprawie powołania komisji 

przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na budowę gminnej świetlicy wiejskiej w m. Chustki. 

18. Zarządzenie nr 81/18 z dnia 17 maja 2018 roku w sprawie wyznaczenia inspektora 

ochrony danych. 

19. Zarządzenie nr 82/18 z dnia 23 maja 2018 roku w sprawie w sprawie wykreślenia 

obiektów z Gminnej Ewidencji Zabytków. 

20. Zarządzenie nr 83/18 z dnia 24 maja 2018 roku w sprawie powołania komisji 

przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na budowę przyłącza wodno-kanalizacyjnego wraz 
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z instalacją wewnętrzną wodno–kanalizacyjną w budynku mieszkalnym 

wielorodzinnym przy ul. Garbarskiej 7.  

21. Zarządzenie nr 84/18 z dnia 24 maja 2018 roku w sprawie powołania Komisji 

Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na kandydata na stanowisko Dyrektora 

Publicznej Szkoły Podstawowej im. Biskupa Jana Chrapka w Majdowie. 

22. Zarządzenie nr 85/18 z dnia 30 maja 2018 roku w sprawie wprowadzenia zmian 

w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2018.  

23. Zarządzenie nr 86/18 z dnia 6 czerwca 2018 roku w sprawie wprowadzenia Procedury 

zarządzania ryzykiem w Urzędzie Miejskim w Szydłowcu. 

24. Zarządzenie nr 87/18 z dnia 7 czerwca 2018 roku w sprawie powołania komisji 

przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na zagospodarowanie terenów inwestycyjnych w dzielnicy 

przemysłowej. 

25. Zarządzenie nr 88/18 z dnia 11 czerwca 2018 roku w sprawie ogłoszenia przetargu na 

zbycie nieruchomości gruntowej, położonej w Szydłowcu na osiedlu „Wschód” oraz 

powołania komisji przetargowej. 

26. Zarządzenie nr 89/18 z dnia 11 czerwca 2018 roku zmieniające zarządzenie w sprawie 

powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na kandydata na 

stanowisko Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. Biskupa Jana Chrapka 

w Majdowie. 

27.  Zarządzenie nr 90/18 z dnia 11 czerwca 2018 roku w sprawie powołania komisji 

przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na wykonanie nasadzeń drzew, krzewów, bylin i traw 

w ramach zadania inwestycyjnego pn. „Poprawa środowiska miejskiego poprzez 

modernizację terenów zieleni nad Zalewem w Szydłowcu”. 

28. Zarządzenie nr 91/18 z dnia 12 czerwca 2018 roku w sprawie ogłoszenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży, stanowiącej własność Gminy Szydłowiec, 

położonej przy ul. Staszica 5 w Szydłowcu. 

29. Zarządzenie nr 92/18 z dnia 12 czerwca 2018 roku w sprawie powołania oraz 

regulaminu działania Społecznej Komisji Mieszkaniowej. 

30. Zarządzenie nr 93/18 z dnia 12 czerwca 2018 roku w sprawie ogłoszenia przetargu na 

zbycie nieruchomości gruntowej położnej w Szydłowcu i powołania komisji 

przetargowej – dot.: działek 1479/11, 1480/7, 1481/5, 1482/5, 1483/5, 1484/5, 3780/5, 

1486/5, 1488/1, 1489/4, 1491, 1492, 1494/3, 1495/3 i 1496/3.  

31. Zarządzenie nr 94/18 z dnia 12 czerwca 2018 roku w sprawie ogłoszenia przetargu na 

zbycie nieruchomości gruntowej położnej w Szydłowcu i powołania komisji 

przetargowej - dot: dz. nr 1484/5. 

 

II. Przekazano do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty uchwał 

w sprawie:  
1. Zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata  

2018–2030,  

2. Zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2018,  

3. Udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego,  

4. Ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Szydłowca,  

5. Wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli,  

6. Uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Szydłowiec,  
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7. Szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi,  

8. Cen za odprowadzenie wód opadowych i roztopowych ujętych w otwarte lub 

zamknięte systemy kanalizacji deszczowej, służące do odprowadzenia opadów 

atmosferycznych stanowiące własność Gminy Szydłowiec,  

9. Uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

zmieniającej rozporządzenie Wojewody Mazowieckiego w sprawie Obszaru 

Chronionego Krajobrazu Lasy przysusko – szydłowieckie,  

10. Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Szydłowiec,  

11. Ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości 

opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Szydłowiec.  

 

III. W okresie od 24 kwietnia do 13 czerwca 2018 roku wydano jedną decyzję 

umorzeniową w podatku od nieruchomości dla osoby fizycznej na kwotę 

58,00 zł.  

IV. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych na Sesji 

w dniu 24 kwietnia 2018 roku. 

 

1. Uchwała nr XLV/300/18 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Szydłowiec na lata 2018 – 2030 - uchwała w trakcie realizacji. 

2. Uchwała nr XLV/301/18 w sprawie w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej 

Gminy Szydłowiec na rok 2018 - uchwała w trakcie realizacji. 

3. Uchwała nr XLV/302/18 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki - 

uchwała w trakcie realizacji. 
4. Uchwała nr XLV/303/18 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji celowej na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków z budżetu Gminy Szydłowiec, w ramach „Programu budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków w Gminie Szydłowiec” - uchwała 

w trakcie realizacji.  
5.  Uchwała nr XLV/304/18 w sprawie zamiaru utworzenia Szkoły Muzycznej I 

stopnia w Sadku – uchwała zrealizowana. 

6. Uchwała nr XLV/305/18 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Warszawie odpowiedzi na skargę sygn. akt VIII 

DK/28/17 Prokuratury Rejonowej w Przysusze Ośrodek Zamiejscowy 

w Szydłowcu dot. uchwały Nr 135/XXI/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu  

z dnia 17 czerwca 2016 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Szydłowiec – uchwała zrealizowana. 

Wszystkie uchwały w ustawowym terminie 7 dni zostały przekazane do właściwego dla 

nich organu nadzoru.  

Uchwały stanowiące prawa miejscowe zostały opublikowane w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Mazowieckiego.  

 



6 
 

Ad 5. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że w budżecie gminy Szydłowiec na 

2018 r. dokonano zmian w trybie art. 257, pkt 1 ustawy o finansach publicznych pomiędzy 

sesjami tj. od 24.04.2018 r. do 16.06.2018 r. 

 

Zarządzeniem Nr 65/18 Burmistrza Szydłowca z dnia 26 kwietnia 2018 r. dokonano 

następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 

1. W rozdziale 01095 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 43 z dnia 19 kwietnia  

2018 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 56.935,00 zł – 

z przeznaczeniem  na zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. 

 

Zarządzeniem Nr 67/18 Burmistrza Szydłowca z dnia 30 kwietnia 2018 r. dokonano 

następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 

1.  W rozdziale 80101 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 44 z dnia 16 kwietnia  

2018 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 34.480,00 zł  - 

z przeznaczeniem  na dofinansowanie zakupu nowości wydawniczych do bibliotek 

szkolnych 

2. W rozdziale 85415 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 42 z dnia 18 kwietnia  

2018 r. dokonano zmniejszenia planu dochodów i wydatków o kwotę 70.000,00 zł - 

dotyczy dofinansowania świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów 

3. W rozdziale 85215 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 30 z dnia 5 kwietnia  

2018 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 864,00 zł - 

z przeznaczeniem na sfinansowanie wypłat zryczałtowanych dodatków 

energetycznych dla odbiorców wrażliwych energii elektrycznej. 

4. W rozdziale 85228 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 32 z dnia 9 kwietnia 

2018 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 25.000,00  zł  - 

z przeznaczeniem  na dofinansowanie świadczeń usług opiekuńczych. 

 

Powyższym Zarządzeniem zmniejszono plan dochodów i wydatków o kwotę 9.656 zł.  

Zarządzeniem Nr 78/18 Burmistrza Szydłowca z dnia 14 maja 2018r. dokonano 

następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 

1. W rozdziale 85505 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 46 z dnia 20 kwietnia 

2018 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 39.600 zł  - 

z przeznaczeniem na realizację programu rozwoju instytucji opieki nad dziećmi 

w wieku do lat 3 „Maluch + 2018” 

 

Zarządzeniem Nr 85/18 Burmistrza Szydłowca z dnia 30 maja 2018r. dokonano 

następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 
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1. W rozdziale 80103 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 47 z dnia 24 kwietnia 

2018 r. dokonano zmniejszenia planu dochodów i wydatków o kwotę 19.180 zł - 

realizacja zadań w zakresie wychowania przedszkolnego. 

2. W rozdziale 80104 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 47 z dnia 24 kwietnia 

2018 r. dokonano zmniejszenia planu dochodów i wydatków o kwotę 27.400 zł - 

realizacja zadań w zakresie wychowania przedszkolnego. 

3. W rozdziale 80149 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 47 z dnia 24 kwietnia 

2018 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 27.400 zł - 

realizacja zadań w zakresie wychowania przedszkolnego. 

 

Powyższym Zarządzeniem zmniejszono plan dochodów i wydatków o kwotę 19.180 zł 

 

Ogółem powyższymi Zarządzeniami zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 

67.699 zł. 

 

Ad 6. 

Przewod. M. Koniarczyk poinformował, że sprawozdanie z prac Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie za rok 2017 /w zał. do 

protokołu/ zostało przedstawione na posiedzeniu komisji i wszyscy radni mieli możliwość 

zapoznania się z jego treścią. W związku z tym zapytał, czy będą jakieś uwagi lub zapytania, 

dotyczące tego sprawozdania.  

Wobec braku uwag i wniosków zaproponował przyjęcie sprawozdania poprzez aklamację. 

 

Ad 7. 
Przewod. M. Koniarczyk poinformował, że ,,Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 

2017 dla Gminy Szydłowiec”/w zał. do protokołu/ została przedstawiona wszystkim radnym. 

W związku z tym zapytał, czy będą jakieś uwagi lub zapytania dotyczące tej oceny.  

Wobec braku uwag i wniosków zaproponował przyjęcie ,,Oceny zasobów pomocy społecznej 

na rok 2016 dla Gminy Szydłowiec” poprzez aklamację.  

 

Ad 8a.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały  

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2018–2030. 

Zmianie ulega plan dochodów, wydatków i przychodów. Plan dochodów uległ zwiększeniu  

o kwotę 94.537 zł. Plan wydatków uległ zwiększeniu o kwotę 565.537 zł. Plan przychodów,  

z wolnych środków uległ zwiększeniu o kwotę 471.000 zł. Wprowadza się nowe 

przedsięwzięcia:  

1. ,,Rozbudowa sieci wodociągowych i kanalizacji sanitarnej w ulicy Pięknej w Szydłowcu” 

z kwotą 250.000 zł, w tym: 

 w roku 2018 kwota 0,00 zł, 

 w roku 2019 kwota 250.000 zł. 

2. ,,Opracowanie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Strefy 

nowej dzielnicy przemysłowej S2 w mieście Szydłowcu z kwotą 12.000 zł, w tym: 

 w roku 2018 kwota 0,00 zł, 

 w roku 2019 kwota 12.000 zł.  

 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2018 – 2030. 
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Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

 

Radny Józef Jarosiński zapytał w kwestii wprowadzenia nowego zadania do budżetu tj. 

wodociągowanie ul. Pięknej. Dopytał, bo zrozumiał, że w 2018 roku nie będzie żadnych 

środków dopiero w 2019 roku. Chciałby poznać zakres fizyczny tego zadania i odcinek, jaki 

ma zostać tam wykonany.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiadając radnemu, poinformował, że zadanie to 

jest spowodowane inwestycją, jaka ma być przeprowadzona przy ul. Pięknej, dotyczącej 

budowy w pierwszym etapie hali magazynowo – biurowej na ok 600 m. W drugim etapie 

następna hala ok. 2000 m. Gmina sprzedała działkę w ubiegłym roku, były uzgodnienia 

z inwestorem, mówiące o tym, że inwestor wykona dokumentację techniczną przyłącza 

wodociągowego i kanalizacyjnego ponieważ w ul. Pięknej nie ma takiego uzbrojenia. Na 

obecną chwilę inwestor wykonał już dokumentację techniczną i można się z nią zapoznać. 

Została ona przekazana do Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego i Inwestycji jak 

i spółce ,,Wodociągi i Kanalizacja”. Wnioskowana kwota do budżetu w wysokości 250 tys. zł 

wynika z kosztorysu, jaki został opracowany do tej dokumentacji. Na obecną chwilę nie 

pamięta ile to jest metrów, ale ok. 350 m. Inwestor w rozmowach z nim osobiście 

zadeklarował, że w połowie roku chciałby zakończyć inwestycję. Inwestor skierował pismo 

mówiące o tym, że chciałby zakończyć inwestycję w trzecim kwartale. W tym roku Gmina 

postara się - po zakończeniu zaplanowanych inwestycji w budżecie - rozpocząć tę inwestycję 

i zakończyć ją w roku przyszłym. Wobec powyższego finansowanie przełożone jest na 

następny rok i jest to uzgodnione z inwestorem.  

 

Radny Maciej Kapturski zapytał w sprawie wolnych środków, które są prognozowane 

w wysokości 471 tys. zł. Zapytał jakimi środkami wolnymi na dzień dzisiejszy dysponuje 

Gmina.  

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że na dzień obecny to kwota 

ok. 280 tys. zł. 

 

Radny Krzysztof Gula zapytał w sprawie inwestycji, o której mówił wcześniej Burmistrz. 

Zapytał co inwestor tam planuje wykonać?  

 

Burmistrz Artur Ludew poinformował, że inwestorem jest firma produkująca bądź 

montująca  maszyny do części rolniczych.  Inwestor planuje tam otworzyć montownie części 

rolniczych.  

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 8b. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały  

w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2018. Zmianie ulega plan 

dochodów, wydatków i przychodów zgodnie z załącznikami. Plan dochodów uległ 

zwiększeniu o kwotę 94.537 zł. Plan wydatków uległ zwiększeniu o kwotę 565.537 zł. Plan 

przychodów, z wolnych środków uległ zwiększeniu o kwotę 471.000 zł. 
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Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na 

rok 2018.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

 

Radny Krzysztof Gula stwierdził, że kolejna sesja pokazuje, że znajdują się dodatkowe 

środki. Na sesji budżetowej był bardzo zadowolony, że Burmistrz zaplanował 500 tys. zł na 

Osiedle Podzamcze, ale okazało się, że nic z tego nie będzie. Był wtedy przekonany, że Plac 

Wolności nie wejdzie do realizacji, jednak jest to kolejna sesja, gdzie środki się znajdują. 

Wystąpiło na przykład zmniejszenie środków na Sadku o 130 tys. zł, Plac Wolności - 

55 tys. zł. Także były oszczędności na przetargach. Cały koszt projektu Osiedla Podzamcze, 

który nie został zrealizowany wynosił 1.200.000 zł.    

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiadając radnemu, że chyba dobrze jest, że środki 

w budżecie gminy się znajdują. To jest dobry prognostyk. Jeżeli chodzi o wolne środki, gdy 

był przyjmowany budżet nikt nie wiedział jakie te wolne środki będą, ponieważ okazało się to 

dopiero po sprawozdaniach. Jeżeli chodzi o Plac Wolności to inwestycja ta była jak 

najbardziej realna do wykonania. Gmina nie uzyskała jednak konsensusu co do formy 

zagospodarowania tego Placu. Zarówno na Radzie Gospodarczej były różne wersje 

i koncepcje, dotyczące części głównej tego Placu. Nie było jednolitego stanowiska w tej 

sprawie. Ponadto został wypracowany wniosek na Komisji Infrastruktury, w którym Komisja 

wnioskowała o wstrzymanie tych prac, w związku że nie doszło do porozumienia, w jakim 

kształcie miałby ten Plac wyglądać. Burmistrz przychylił się do prośby radnych, ponieważ nie 

chciał forsować czegoś na siłę. W związku z tym, że zadanie to zeszło z budżetu, 

przekazywane są te środki na inne cele infrastrukturalne i drogowe. Jeżeli chodzi o drogę 

w Sadku, było tam dofinasowanie w kwocie 150 tys. zł z Urzędu Marszałkowskiego  

z FOGR-u oraz 150 tys. zł po stronie Gminy. Po przetargu cena wyniosła 167 tys. zł, dlatego 

normalną rzeczą jest, że Gmina próbuje wygospodarować dodatkowe środki. To, że środki się 

pojawiły, to bardzo dobra informacja, ale nie są to środki nieograniczone. Gmina musi 

wykonać budżet.  

 

Radny Krzysztof Gula stwierdził, że jest zadowolony, że znajdują się te środki, które są 

pozyskiwane z zewnątrz i chwała za to. Chciałby, aby się wolne środki znalazły i może coś 

się uzbiera na dodatkową inwestycję w budżecie na Osiedlu Podzamcze.  

 

Burmistrz A. Ludew oznajmił, że nie do końca tak to wygląda, jak przedstawił radny  

K. Gula. Przypomniał, że inwestycja na Osiedlu Podzamcze, to bardzo duża inwestycja. 

Natomiast miał świadomość, że ceny na rynku rosną i inwestycje były niedoszacowane np. 

ul. Polna - było tam zagospodarowane jedyne 150 tys. zł. Jeżeli pojawiły się wolne środki 

było wiadomo na co je przeznaczyć. W związku z tym, realizacja dodatkowych zadań 

mogłaby spowodować to, że zadanie pojawiłoby się w budżecie, wzbudzone by zostały 

nadzieje mieszkańców, a później należałoby to zadanie zdjąć.  

 

Radny Józef Jarosiński stwierdził, że bardzo pozytywną wiadomością jest to, że przetarg na 

drogę wyszedł tak nisko i że droga na Sadku zostanie wykonana. Wspomniał Burmistrz, że  

z FOGR-u była dotacja 150 tys. zł. Jak pamięta, do FOGR-u były wysyłane dwa zadania: 

jedno na drogę w Sadku, a drugie na Długoszu. Zapytał jak w tym przypadku, gdy na zadanie 

w Sadku zostało wydane mniej pieniędzy, jak będzie z zadaniem na Długoszu, czy będzie 

realizowany i za jakie środki.  
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Burmistrz A. Ludew poinformował, że zadanie na Długoszu także zostało dofinansowane 

z FOGR-u i Gmina jest już po przetargu i będzie realizowane zgodnie z umową.  

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 8c.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego. Zmianie ulega § 1 

ust. 1 pkt 6 ,,Dofinansowanie zakupu karetki transportowej dla SPZ ZOZ w Szydłowcu”  

w wysokości 10.000 zł.  

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Szydłowieckiego wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z zapisami Uchwały Budżetowej na rok 

2018, postanowiono, iż Gmina Szydłowiec będzie partycypować w kosztach zadań 

inwestycyjnych realizowanych przez Powiat Szydłowiecki, wymienionych w treści projektu 

uchwały. W związku z powyższym zachodzi konieczność podjęcia uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 8d. 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Burmistrza Szydłowca wraz z uzasadnieniem. W dniu 19 maja 2018 r. weszło 

w życie rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 15 maja 2018 r. w sprawie wynagradzania 

pracowników samorządowych, które z dniem 1 lipca 2018 r. zmienia kwoty wynagrodzenia 

zasadniczego dla pracowników samorządowych zatrudnionych na podstawie wyboru. 

Mając powyższe na uwadze konieczne jest podjęcie przez Radę Miejską w Szydłowcu 

uchwały ustalającej wynagrodzenie Burmistrza Szydłowca zgodnie z przepisami powyższego 

rozporządzenia. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 8e.  

Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli.  

W § 1 ust. 2 na końcu zdania, po słowach ,,określono w załączniku” dopisuje się słowa ,,do 

niniejszej uchwały”. § 1 ust. 2 otrzymałby brzmienie: ,, Wykaz współrzędnych punktów 

załamania granicy miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, o którym mowa w ust. 

1 określono w załączniku do niniejszej uchwały”.  
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Przedstawił projekt uchwał w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli wraz z uzasadnieniem. W związku ze zgłoszeniem złożonym 

do Burmistrza Szydłowca przez Szydłowieckie Centrum Kultury – Zamek w Szydłowcu, 

ul. Gen. Józefa Sowińskiego 2, 26-500 Szydłowiec, dotyczącym zorganizowania miejsca 

okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie zbiornika Zalew w Szydłowcu, Rada 

Miejska zgodnie z art 39 ust. 1 ustawy z dnia 20 lipca 2017 roku - Prawo wodne w drodze 

uchwały będącej aktem prawa miejscowego, wyraża zgodę na utworzenie takiego miejsca. 

Utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie zbiornika Zalew 

będzie sprzyjać rozwojowi zorganizowanego wypoczynku i rekreacji. W związku z tym 

przyjęcie powyższej uchwały jest w pełni uzasadnione.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

 

Radny Maciej Kapturski stwierdził, że bardzo się cieszy, że powstanie kąpielisko 

w Szydłowcu i rodziny będą mogły wypocząć nad wodą w wakacje. Zapytał o art. 37 ust. 1 

ustawy Prawo wodne, który wyraźnie nakazuje termin do 20 maja podjęcia uchwały w tej 

sprawie. Czy rada, podejmując uchwałę dzisiaj, będzie postępować zgodnie z prawem.  

 

Kierownik Janusz Pytlak poinformował, że w obecnej chwili w prawie wodnym 

funkcjonują dwie grupy miejsc, gdzie ludzie mogą się kąpać. Jedna to typowe kąpieliska 

zorganizowane i tam właśnie są określone terminy, o których mówił radny, natomiast drugi, 

to miejsca zwyczajowo wykorzystywane do kąpieli. Nie chciałby wchodzić w szczegóły, 

czym takie miejsca się różnią i dlaczego się to tak odbywa. Natomiast ten termin, o którym 

mówi radny dotyczy kąpielisk, natomiast Gmina organizuje miejsce zwyczajowo 

wykorzystywane do kąpieli i w tym przypadku termin ustawowy to 30 dni przed planowanym 

uruchomieniem miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kapeli.  

 

Burmistrz A. Ludew uzupełniając wypowiedź kierownika J. Pytlaka dodał, że rzeczywiście 

występuje możliwość utworzenie kąpieliska bądź miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli, ale wyjaśnił także, dlaczego w przypadku Gminy Szydłowiec jest to miejsce 

okazjonalnie wykorzystane do kąpieli. Zmieniła się ustawa Prawo wodne z lipca 2017 roku, 

która weszła w życie 1 stycznia 2018 r., w której zawarto szereg wymogów, aby utworzyć 

kąpielisko. Gmina nie spełniała jednego bardzo ważnego wymogu na koniec 2017 roku - nie 

posiadała wtedy jeszcze lustra wody. Wciąż trwała tam jeszcze budowa.  Natomiast była 

możliwość utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystanego do kąpieli i z takiej możliwości 

Gmina zmuszona jest korzystać. Lustro wody jest także niezbędne do ,,analizy zagrożeń”. Jest 

to dokument, dotyczący zachowania bezpieczeństwa na kąpielisku. W związku z tym, że 

w Gminie do końca maja  trwała budowa, nie można było formalnie spełnić tego warunku. 

Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom, dotyczącym kąpieliska w Szydłowcu, podejmowane są 

starania, dotyczące utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystanego do kąpieli od 16 

sierpnia do końca wakacji i jeżeli będzie to możliwe, to taka kolejna uchwała zostanie 

przedłożona Radzie Miejskiej do akceptacji.  

 

Kierownik Janusz Pytlak dodał, że nie chciał wchodzić w szczegóły, o których mówił 

Burmistrz, natomiast występuje jeszcze szereg dodatkowych wymogów m. in. profil wody, 

gdzie ujmuję się stan wody z poprzednich 4 lat.  
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Radny Krzysztof Gula oznajmił, że kąpielisko w Szydłowcu zawsze rozbijało się o jakość 

i czystość wody w Szydłowcu. Ma być podobnież teraz bardzo ładnie, ma być czysta woda. 

Zapytał, czy Burmistrz podjął jakieś działania, aby wykluczyć zanieczyszczenie rzeki 

Korzeniówki, aby rzeczywiście ta woda źródlana wpływała do zalewu. 

 

Burmistrz A. Ludew stwierdził, że rzeczywiście jakość wody, która będzie wpływała do 

zalewu jest bardzo ważną sprawą i wszystkim zależy, aby ta woda była jak najczystsza. Na 

dzień dzisiejszy są przeprowadzane kontrole, w wyniku tych kontroli stwierdzono 

nieprawidłowości. Jeżeli radni będą potrzebowali szczegółowych informacji,  to kierownik 

J. Pytlak takich informacji udzieli. Pojawia się wiele informacji, dotyczących tego, że Gmina 

powinna najpierw wykonać kanalizację na Książku Starym, Książku Majdowskim, Woli 

Korzeniowej i Baraku, a ewentualnie później realizować inwestycję. Zdawano sobie z tego 

sprawę i od samego początku kadencji podjęto działania, które miałyby doprowadzić do 

skanalizowania ww. miejscowości. W 2015 roku zostało zlecone wykonanie dokumentacji na 

wykonanie tych kanalizacji. Na Baraku i Woli Korzeniowej niestety należało zerwać umowę, 

ponieważ wykonawca nie wywiązywał się z jej realizacji. Należało rozpisać nowy przetarg. 

Dokumentacja która powstała, również została oddana z opóźnieniem. Na początku 2017 roku 

Gmina składała wniosek o dofinasowanie na Książki, niestety nie uzyskał akceptacji z racji 

tego, że nie spełniał wymogów formalnych, dot. pozwolenia na budowę. Nie było zgód 

właścicieli na wejście w teren, nie było dokumentu, który uprawniałby Gminę na pozwolenie 

na budowę, ze względu na to, że wielu mieszkańców takich zgód Gminie nie udzieliło. 

Projektant także okazał się nierzetelny i nie zrealizował tej dokumentacji w terminie.  Ostatni 

nabór na budowę kanalizacji występował w lutym 2017 roku. Takie nabory z Programu 

Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko pojawiały się co roku. W 2017 r. był ostatni taki 

nabór, 2018 rok był pierwszym rokiem, w którym ze środków Programu Operacyjnego 

Infrastruktura i Środowisko zarządzanego przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska nie 

uruchomiono żadnych programów na kanalizację. W związku z tym w tej chwili Gmina 

przygotowana jest na realizację kanalizacji na Baraku, Woli Korzeniowej oraz na Książkach. 

Taka dokumentacja już jest i Gmina posiada wszystkie niezbędne dokumenty. Gmina jest 

gotowa - jeżeli jakikolwiek nabór się pojawi na składanie wniosków, to Gmina po te 

pieniądze będzie sięgać. Podjęto na poprzedniej sesji uchwałę o zaciągnięciu pożyczki  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na realizację kanalizacji w Książku Starym 

i Nowym. Jest to obecnie jedyna forma pozyskania środków. Ta forma jest także korzystna, 

ponieważ można oddać ok. 400 tys. zł mniej niż zaciągniemy takiej pożyczki. Taka pożyczka 

jest do 30 % umarzalna dla samorządu. Nie jest to jednak tak korzystna forma, jak w latach 

poprzednich. W 2013 roku zostały oddane ponad 3 mln. zł, w obecnej chwili kosztorys na 

Barak i Wolę Korzeniową wynosił ponad 10 mln. zł. Poprzednia władza oddała ponad 3 mln. 

zł mimo tego, że był wniosek i takie środki były przyznane. Ta inwestycja na obecną chwilę 

jest ogromnym wyzwaniem.  

 

Przewod. M. Koniarczyk dopytał, o jakich kosztach mówi Burmistrz, ponieważ należy 

posiadać realną wiedzę, jak kształtują się takie kwoty i dlaczego Gmina potrzebuje wsparcia  

z zewnątrz.  

 

Burmistrz A. Ludew stwierdził, że kosztorys na Barak i Wolę Korzeniową to ponad 10 mln. 

zł, natomiast na Książki ponad 6 mln. zł.  

 

Przewod. M. Koniarczyk zwrócił się z zapytaniem do kierownika J. Pytlaka, ponieważ była 

mowa o stanie wody i o badaniach, które muszą zostać przedstawione za ostanie 4 lata. Czy 
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Rada będzie musiała podejmować uchwałę, dotyczącą miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli przez najbliższe 4 lata.  

 

Kierownik J. Pytlak poinformował, że taka ocena stanu wody, obejmująca okres 4 lat jest 

elementem składnikowym profilu wody, który jest szerokim dokumentem ok. 100 

stronicowym. Gmina nie zdążyła przygotować takiego dokumentu w tym roku. W przyszłym 

roku Gmina będzie posiadała napełniony zbiornik wodny jeszcze przed sezonem. 

Prawdopodobnie do decyzji Burmistrza lub Rady Miejskiej będzie należało, w którym 

kierunku pójdzie Gmina, czy miejsc okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli czy 

kąpieliska. Przy czym zaznaczył, że kąpieliska to bardzo szeroka procedura i bardzo 

kosztowna. Za opracowanie dokumentu ,,profilu wody” firmy zewnętrze żądają sobie 

5.000 zł.   

 

Przewod. M. Koniarczyk stwierdził, że ma uwagę do podstawy prawnej zawartej  

w projekcie uchwały, ponieważ nie zaktualizowano dziennika ustaw w ustawie o samorządzie 

gminnym.    

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 8f.  

Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Szydłowiec.  

1.  W § 6 ust. 2 przecinki pomiędzy wyrazami „tworzywa sztuczne, opakowania 

wielomateriałowe” oraz „pozostałe odpady komunalne, resztki z sortowania” zastępuje         

się spójnikiem „i”. § 6 ust. 2 otrzymuje brzmienie: „Ilość i pojemność pojemników 

powinna być dostosowana do ilości osób z nich korzystających. Ponadto, na każde 

gospodarstwo domowe powinno przypadać, co najmniej po jednym pojemniku na: 

tworzywa sztuczne i opakowania wielomateriałowe, papier i karton (makulatura), 

pozostałe odpady komunalne i resztki z sortowania  o pojemności 120 1 każdy, chyba że 

odpady są zbierane w workach”. 

2. W § 7  ust. 1 pkt 1 po słowach „pojemniki z tworzyw sztucznych” dopisuje się słowa „lub 

metalowe”. § 7 ust. 1 pkt 1 otrzymuje brzmienie: „pojemniki z tworzyw sztucznych lub 

metalowe o pojemności 120 1 lub 240 1;” 

3. W § 7  ust. 2  po słowach „Pojemnik z tworzywa sztucznego” dopisuje się słowa „lub 

metalowy”. § 7 ust. 2 otrzymuje brzmienie: „Pojemnik z tworzywa sztucznego lub 

metalowy o pojemności 120 1 lub 240 1 powinien:” 

4.  W § 8  ust. 1 na końcu zdania, po wyrazach „poz.1422” dodaje się „ze zm.” § 8 ust. 1 

otrzymuje brzmienie: „Pojemniki do zbierania odpadów komunalnych należy ustawić na 

nieruchomości  na twardej, równej powierzchni, zabezpieczonej przed zbieraniem się 

wody, błota i innych zanieczyszczeń, w sposób niepowodujący uciążliwości i utrudnień 

dla mieszkańców nieruchomości lub osób trzecich, w miejscach spełniających wymagania 

§ 22 i 23 rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 12 kwietnia 2002 r. w sprawie 

warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać budynki i ich usytuowanie ( Dz. U. 

z 2015 r., poz. 1422 ze zm.)”. 

5. W § 11  ust. 6  po słowach „odbierane będą”  dopisuje się słowa „ w okresie od 1 kwietnia 

do 31 października” W § 11  ust. 6 pkt 1 skreśla się słowa „ w okresie od 1 kwietnia do 31 

października” § 11 ust.6 otrzymuje brzmienie: „Odpady biodegradowalne umieszcza się 
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w pojemniku lub worku, odpady te odbierane będą w okresie od 1 kwietnia do 31 

października: 

1)  nie rzadziej niż raz na tydzień z budynków wielolokalowych; 

2)  nie rzadziej niż raz na 2 tygodnie z budynków jednorodzinnych; 

3)  w pozostałym okresie odpady  biodegradowalne odbierane będą nie rzadziej niż raz 

na tydzień z budynków wielolokalowych i  nie rzadziej niż raz na miesiąc z budynków 

jednorodzinnych”.  

6. W § 11  ust. 7 skreśla się cyfrę „1”. § 11 ust.7 otrzymuje brzmienie: „Żużle, popioły i pyły 

z kotłów umieszcza się w pojemniku lub worku i odpady te będą odbierane w okresie od 1 

listopada do 31maja  nie rzadziej niż raz w miesiącu”. 

7. W § 11  ust. 12 pkt 2 wyraz „miejskiej” zastępuje się wyrazem „publicznej”. W § 11  ust. 

12 pkt 2 otrzymuje brzmienie: „na przystankach komunikacji publicznej z częstotliwością 

- nie mniejszą niż 2 razy w tygodniu;” 

8. W § 12 ust. 1 pkt 8 skreśla się „i motocykli” a dodaje się „pojazdów jednośladowych 

i pojazdów oraz maszyn rolniczych”. § 12 ust. 1 pkt 8 otrzymuje brzmienie: „zużyte 

opony z samochodów osobowych, pojazdów jednośladowych i pojazdów oraz maszyn 

rolniczych;” 

9. W § 12 ust. 1 dodaje się pkt 17 o treści „popiół i żużel” 

 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. Zmiany wprowadzone 

rozporządzeniem Ministra Środowiska z dnia 29 grudnia 2016 r. określiły nowe zasady 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, w tym obowiązek gromadzenia odpadów 

zbieranych w sposób selektywny w pojemnikach i workach określonego koloru, oznaczonego 

w ustalony sposób. Ponadto stwierdzenie przez Wojewódzki Sąd Administracyjny 

w Warszawie, Wydział Zamiejscowy w Radomiu nieważności niektórych zapisów uchwały 

Nr 135/XXI/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 17 czerwca 2016 r. w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Szydłowiec spowodowały 

konieczność zmiany Regulaminu. Biorąc powyższe pod uwagę, podjęcie niniejszej uchwały 

jest konieczne i w pełni uzasadnione.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 8g.  

Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

1. W § 4 pkt 5 po słowach „odbierane będą” dopisuje się słowa „w okresie od 1 kwietnia 

do 31 października”. W § 4 pkt 5 ppkt a) skreśla się słowa „ w okresie od 1 kwietnia 

do 31 października”. § 4 pkt 5 otrzymuje brzmienie: „odpady biodegradowalne 

umieszcza się w pojemniku lub worku, odpady te odbierane będą w okresie od  

1 kwietnia do 31 października: 

a)  nie rzadziej niż raz na tydzień z budynków wielolokalowych; 
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b) nie rzadziej niż raz na 2 tygodnie z budynków jednorodzinnych; 

c) w pozostałym okresie odpady biodegradowalne odbierane będą nie rzadziej niż raz 

na tydzień z budynków wielolokalowych i nie rzadziej niż raz na miesiąc 

z budynków jednorodzinnych”.  

2. W § 5 ust. 1 pkt 8 cyfrę „4” zastępuje się cyfrą „8”.  § 5 ust. 1 pkt 8 otrzymuje 

brzmienie: „zużyte opony (20 03 99) – nie więcej niż 8 szt. rocznie z gospodarstwa 

domowego;” 

3. W § 5 ust. 2 skreśla się „od maszyn rolniczych (w tym kombajnów i ciągników) 

i samochodów ciężarowych” a dodaje się „za wyjątkiem zużytych opon  

z samochodów osobowych, pojazdów jednośladowych i pojazdów oraz maszyn 

rolniczych.” § 5 ust. 2 otrzymuje brzmienie: „Punkt Selektywnego Zbierania 

Odpadów Komunalnych nie przyjmuje odpadów z działalności gospodarczej, w 

stosunku do których obowiązują odrębne przepisy w zakresie gospodarowania 

odpadami oraz opon, za wyjątkiem zużytych opon z samochodów osobowych, 

pojazdów jednośladowych i pojazdów oraz maszyn rolniczych.” 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi wraz z uzasadnieniem. W związku  

z wejściem w życie rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia 29 grudnia 2016 r. 

wprowadzającego nowe zasady selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, w tym 

obowiązek gromadzenia zebranych w sposób selektywny w pojemnikach i workach 

określonego koloru, oznaczonych w ustalony sposób, zaszła konieczność dostosowania 

niniejszej uchwały do obowiązującego stanu prawnego. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie 

niniejszej uchwały jest konieczne i w pełni uzasadnione. 

 

Przewod. RM Marek Artur Koniarczyk wyjaśnił, że ww. projekt uchwały był przedmiotem 

prac Komisji Infrastruktury i Komisji Budżetu. Na posiedzeniu padło wiele uwag, dosyć 

istotnych jeżeli chodzi o kształt tego projektu, zostały one odczytane na dzisiejszej sesji  

w postaci autopoprawki. Dlatego tak dużo wystąpiło zmian.  

 

Wniosek 

Radny Leszek Jakubowski złożył wniosek, aby Kierownik Referatu Gospodarowania 

Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska zapoznał zebranych z treścią  

i zmianami w projekcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

 

Przewod. RM Marek Artur Koniarczyk poinformował, że ten dokument będzie dostępny 

dla mieszkańców na stronie BIP. Informacje także będą płynąć z Urzędu Miejskiego do 

mieszkańców. Nie wie czy jest potrzeba odczytywania tego regulaminu.  

 

Kierownik J. Pytlak poinformował, że omawiany projekt uchwały zmienia uchwałę Nr 

133/XXI/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu. Czyli Gmina miała taką uchwałę i obecnie jest ona 

zmieniana, przede wszystkim ze względów podstaw prawnych tj. Rozporządzenia Ministra.  

 

Wniosek poddano pod głosowanie  

za – 5 głosów, przeciwnych – 9 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów.  
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Wniosek odrzucony.  

 

Radny Leszek Jakubowski stwierdził, że został pouczony co zostało zrobione na Komisji 

i poprosił, aby takich dygresji nie czynić pod jego adresem, ponieważ ma prawo do 

wypowiedzi. Projekt uchwały nie zmienia się tylko ze względu na Rozporządzenie, ale wiele 

innych rzeczy. Jednak większość zdecydowała, aby nie zapoznawać z treścią zebranych więc 

należy się z tym pogodzić.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa stwierdził, że chciałby dokonać sprostowania 

wypowiedzi radnego Leszka Jakubowskiego, który stwierdził, że nie warto zapoznawać 

mieszkańców z tą uchwała. To jest nieprawda. Rada uważa, że należy zapoznać wszystkich 

mieszkańców i obowiązkiem Rady jest, aby ta uchwała dotarła do wszystkich mieszkańców, 

ale nie w tym stylu, że będzie odczytywana treść całego regulaminu na sesji. Przekazane tak 

informacje do nikogo nie dotrą - tylko do osób obecnych na sesji. Przekazanie takiej 

informacji jest konieczne.  

 

Kierownik J. Pytlak oznajmił, że nie było jego intencją pouczanie pana radnego, natomiast 

chciał przybliżyć, w których punktach zaszły najistotniejsze zmiany.  

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 8h.  

Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak przedstawił projekt uchwały w sprawie cen za odprowadzenie wód 

opadowych i roztopowych ujętych w otwarte lub zamknięte systemy kanalizacji deszczowej, 

służące do odprowadzenia opadów atmosferycznych, stanowiące własność  Gminy 

Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. Nowa ustawa Prawo wodne z dnia 20 lipca 2017 r, która 

weszła w życie od 1 stycznia 2018 roku, określa m.in. zasady gospodarowania wodami 

opadowymi i roztopowymi. Przepisy ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne uchyliły za 

pomocą art. 493 pkt 14, taryfy w części obejmującej opłatę za odbiór wód pochodzących  

z opadów atmosferycznych (ścieków). Ustawa wprowadziła pojęcie wód opadowych  

i roztopowych zamiast ścieków. Zapewnienie prawidłowego funkcjonowania kanalizacji 

deszczowej oraz niezakłóconego odprowadzania wód opadowych lub roztopowych wymaga 

sprawnego i ekonomicznego zarządzania kanalizacją deszczową, utrzymywania sieci  

i urządzeń w dobrym stanie technicznym, wykonywania bieżącej konserwacji, prowadzenia 

remontów, przeglądów technicznych i czyszczenia urządzeń. Związane to jest z ponoszeniem 

przez Gminę Szydłowiec kosztów związanych z utrzymaniem kanalizacji deszczowej. 

Powyższe przepisy uchwały pozwolą na częściowe zredukowanie kosztów ponoszonych 

przez Gminę Szydłowiec na powyższy cel. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 1 głos.  

 

Ad 8i. 

Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak przedstawił projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego zmieniającej rozporządzenie Wojewody 

Mazowieckiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Lasy przysusko – szydłowieckie 

wraz z uzasadnieniem. Pismem znak: PE-ZD-I.7122.7.2016.OL z dnia 16 maja 2018 roku 

(data wpływu 21 maja 2018 roku), Dyrektor Departamentu Polityki Ekologicznej, Geodezji  

i Leśnictwa Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego w Warszawie, zwrócił 

się do Rady Miejskiej w Szydłowcu o uzgodnienie projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego zmieniającej rozporządzenie nr 40 Wojewody Mazowieckiego z dnia 5 maja 

2005 roku w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Lasy przysusko – szydłowieckie (Dz. 

Urz. Woj. Maz., poz. 2947 oraz z 2013 r. poz. 2486).  

W przedłożonym do uzgodnienia projekcie uchwały dostosowano rozporządzenie nr 40 

Wojewody Mazowieckiego z dnia 5 maja 2005 r. w sprawie Obszaru Chronionego 

Krajobrazu Lasy przysusko – szydłowieckie do aktualnego brzmienia ustawy o ochronie 

przyrody. W przedstawionym projekcie uchwały wprowadzono również znaczące odstępstwa 

od zakazów, które są określane wymogiem ustawowym dla obszaru chronionego krajobrazu 

lub jego części.  

Te odstępstwa wpływają korzystnie na rozwój gospodarczy gmin i sprzyjają potencjalnym 

inwestorom. Podjęcie uchwały nie wpłynie na zmianę uwarunkowań społecznych oraz nie 

spowoduje skutków finansowych. Zgodnie z art. 23 ust. 3 ustawy z dnia 16 kwietnia 2004 r. 

o ochronie przyrody (Dz. U. z 2018 r., poz. 142 ze zm.), przedmiotowy projekt uchwały 

sejmiku województwa mazowieckiego wymaga uzgodnienia z właściwą miejscowo radą 

gminy oraz właściwym regionalnym dyrektorem ochrony środowiska.   

 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 8j. 

P. o. Dyr. MOPS Krzysztof Kisiel przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały  

w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Szydłowiec. W załączniku do Regulaminu udzielania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Szydłowiec w § 1 - Wykazie wydatków kwalifikowanych poniesionych w związku ze 

stypendium szkolnym i zasadami obowiązującymi  przy przyznawaniu stypendium szkolnego: 
 

 zapis pkt 3 w brzmieniu: „obuwie sportowe na wychowanie fizyczne, trampki, halówki, 

tenisówki, korki itp. (raz na semestr), worek na obuwie zmienne (szkolny), strój na 

wychowanie fizyczne - to jest bluza sportowa, dres, spodnie sportowe, podkoszulek, 

szorty, spodenki krótkie, getry, leginsy itp. (raz na semestr), kurtka sportowa (tylko dla 

uczniów klas sportowych)” zamienia się na zapis w brzmieniu: „obuwie sportowe na 

wychowanie fizyczne: trampki, halówki, tenisówki, itp. (raz na semestr), worek na obuwie 
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zmienne (szkolny), strój na wychowanie fizyczne; to jest bluza sportowa, dres, spodnie 

sportowe, podkoszulek, szorty, spodenki krótkie, getry, leginsy itp. (raz na semestr), kurtka 

sportowa (tylko dla uczniów klas sportowych)”; 

 zapis pkt 7 w brzmieniu: „komputer, laptop, oprogramowanie, części do komputera, 

akcesoria komputerowe, drukarka, skaner, itp.” zamienia się na zapis w brzmieniu: 

„komputer, laptop, tablet, oprogramowanie, części do komputera, akcesoria komputerowe, 

drukarka, skaner, itp.”; 

 zapis pkt 11 w brzmieniu: „sprzęt sportowy (np. piłki, rękawice piłkarskie, bokserskie, 

kimono), itp.” poprawia się na zapis w brzmieniu: „sprzęt sportowy np. piłki, buty 

piłkarskie (korki), rękawice piłkarskie, rękawice bokserskie, kimono, itp.”; 

 zapis pkt 12 w brzmieniu: „basen (opłata za zajęcie pływackie, strój kąpielowy, klapki, 

czepek, płetwy, okulary), itp.” zamienia się na zapis w brzmieniu: „basen: opłata za zajęcie 

pływackie, strój kąpielowy, klapki, czepek, płetwy, okulary, itp.”; 

 zapis pkt 14 w brzmieniu: „zajęcia pozalekcyjne (koszty nauki języków obcych, zajęć 

sportowych, korepetycji), itp.” zamienia się na zapis w brzmieniu: „zajęcia pozalekcyjne: 

koszty nauki języków obcych, zajęć sportowych, korepetycji, itp.”; 

 zapis pkt 15 w brzmieniu: „odzież i obuwie do praktyk szkolnych, strój galowy (garnitur, 

spodnie wizytowe, koszula biała, spódnica wizytowa, bluzka biała), itp.” zamienia się na 

zapis w brzmieniu: „odzież i obuwie do praktyk szkolnych, strój galowy: garnitur, spodnie 

wizytowe, koszula biała, spódnica wizytowa, bluzka biała, itp.”. 

Wprowadzone zmiany naniesiono w związku z błędnymi zapisami w uchwalanym 

dokumencie tj. Wykazie wydatków kwalifikowanych poniesionych w związku ze stypendium 

szkolnym i zasadami obowiązującymi  przy przyznawaniu stypendium szkolnego w zakresie 

§ 1 punktów 3, 11, 12, 14 i 15 oraz w związku z uwagami zgłoszonymi na Komisji Edukacji 

w dniu 11 czerwca 2018 r. w zakresie § 1 punktów 7 i 11. 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Szydłowiec wraz 

z uzasadnieniem. Dotychczasowa praktyka w realizacji pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów wyłoniła konieczność eliminacji utrudnień wynikających 

z dotychczasowych rozwiązań przyjętych do realizacji programu pomocy materialnej. 

Zachodzi więc konieczność wprowadzenia uregulowań w takiej formie, aby regulamin 

udzielania pomocy materialnej spełniał oczekiwania mieszkańców Gminy Szydłowiec 

w ramach obowiązujących rozwiązań. Aktualne rozwiązania wyczerpująco regulują sposób 

ustalania wysokości stypendiów i zasiłków szkolnych, tryb, sposób przyznawania i wypłaty 

tych świadczeń w oparciu o przepisy ustawy z dnia 7 września 1991 roku o systemie oświaty. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 13 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów.  

 

Ad 8k.  

Dyr. ZEiFO Aneta Furmańska przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia czasu 

bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym  

w publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 
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podstawowych prowadzonych przez Gminę Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. W związku  

z wejściem w życie z dniem 1 stycznia 2018 r. ustawy z dnia 27 października 2017 r.  

o finansowaniu zadań oświatowych (Dz. U. z 2017 r., poz. 2203) utraciła moc zawarta  

w ustawie z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty dotychczasowa delegacja do ustalenia 

przez rady gmin wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego. Zmiana 

dotychczasowych przepisów oznacza konieczność podjęcia nowej uchwały zgodnie  

z obowiązującą podstawą prawną.  

Art. 52 ust. 1 ustawy o finansowaniu zadań oświatowych stanowi, że rada gminy określa 

wysokość opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 

kończą 6 lat, w prowadzonym przez gminę publicznym przedszkolu i oddziale przedszkolnym 

w publicznej szkole podstawowej. Projekt niniejszej uchwały zawiera uregulowania 

odnoszące się do zmienionego stanu prawnego zachowując jednocześnie dotychczas 

obowiązujący dzienny wymiar godzin bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki  

w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Szydłowiec. Mając na uwadze powyższe podjęcie 

niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ogłoszono 10 minutową przerwę.  

 

Ad 9a. 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Szydłowca za 2017 r. zawierające: 

1. Wykaz uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych w 2017 r. 

2. Wykaz Zarządzeń Burmistrza Szydłowca wydanych w 2017 r. 

3. Informację o rozstrzygnięciach organów nadzoru w odniesieniu do uchwał Rady 

Miejskiej w Szydłowcu podjętych w 2017 roku. 

4. Informację o orzeczeniach sądów w sprawach z powództwa gminy i powództwa 

innych podmiotów przeciwko organom gminy podjętych w 2017 roku. 

5. Informację o orzeczeniach Samorządowego Kolegium Odwoławczego, 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego i Naczelnego Sądu Administracyjnego 

podjętych w 2017 roku. 

 

 

Ad 9b. 

Skarbnik Iwona Czarnota przedstawiała sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy 

Szydłowiec za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i planów 

finansowych instytucji kultury oraz sprawozdania finansowego za 2017 rok. 

 

Ad 9c. 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa odczytał uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Radomiu nr Ra.192.2018 z dnia 26 

kwietnia 2018 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy 

Szydłowiec sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2017. 
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Ad 9d.  

Z treścią uchwały Nr 1/2018 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 

18 maja 2018 r w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium, zapoznał przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej Adam Pietras. /w zał. do prot./ 

 

Ad 9e. 

Wiceprzewodniczący RM Józef Jarosiński odczytał uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Radomiu z dnia 30 maja 2018 r. 

nr Ra.234.2018 w sprawie opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Szydłowcu w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium z wykonania 

budżetu za rok 2017. 

 

Ad 9f.  

Przewod. obrad otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdanie. 

 

Radny Leszek Jakubowski stwierdził, że radni oceniają wykonanie budżetu za 2017 r. 

Podziękował każdemu, kto włożył trud i ciężką pracę, tym którzy przyczynili się do tego, aby 

ten budżet został wykonany jak najlepiej. W swoim imieniu oraz chorego radnego Pawła 

Blocha wyraził podziękowania dla wszystkich pracowników Urzędu Miejskiego, naczelników 

wydziałów, w szczególności podziękował Skarbnik Gminy Iwonie Czarnocie. Podziękował 

wszystkim za ciężką i odpowiedzialną pracę na rzecz ,,naszej małej społeczności”, ponieważ 

to im blask tej chwały należy się najbardziej.   

 

Radny Maciej Kapturski podziękował wszystkim pracownikom podległym Burmistrzowi. 

Wykonie budżetu było adekwatne do opinii RIO bez uwag. Bardzo się z tego powodu cieszy. 

Ma jednak parę uwag. Jak najbardziej wykonanie chodnika, czy naprawianie dziur oraz 

dbanie o zieleń i czystość w Gminie Szydłowiec itd. to jest fakt i wykonanie jest prawidłowe.  

W końcu Burmistrz i osoby, które są odpowiedzialne za wykonanie i prowadzenie tych zadań 

biorą za to pieniądze i wszyscy są opłacani, także on jako radny, który pracuje w jednostce 

budżetowej i opłacany jest z publicznych pieniędzy. Cieszy się, że budżet się zamknął 

pozytywnie. RIO wydało opinię pozytywną. Radnemu jednak brakuje tylko jednej rzeczy. 

Oczywiście wszędzie były prowadzone inwestycje oraz wszędzie były prowadzone naprawy 

oraz prace. Jedynie nie było nic wykonywane w okręgu, z którego wywodzi się radny. Ta 

część osiedla nie doczekała się przez poprzedni rok żadnych napraw i inwestycji. Wnioskował 

wielokrotnie o to, aby naprawiono chodniki, niestety nic się nie udało zrobić. Nie każdego da 

się zaspokoić, także jest to zrozumiałe. Jednak okręg radnego jest wyjątkowym okręgiem tym 

bardziej, że mieszkając w nim jako radny, obserwuje sytuację, która się dzieje wokół szkoły. 

W dniu dzisiejszym także złoży interpelacje z prośbami o pewne wykonanie prac. Ma 

nadzieję że Burmistrz je spełni. Nie może być przeciwko pracy Burmistrza oraz pracy 

pracowników, ponieważ co by się nie wykonywało, jest dla dobra miasta i dobra 

mieszkańców. Chociaż nie z terenu, z którego wywodzi się radny. Dlatego wstrzyma się od 

głosu podczas udzielania absolutorium dla Burmistrza Szydłowca  

 

Przewod. Kom. Budżetu Dorota Jakubczyk stwierdziła, że chciałaby się odnieść pokrótce 

do sprawozdania oraz wykonanego budżetu za 2017 r. Dochody wykonano w 98 % planu, 

bardzo dobre wykonanie, rzadko się to zdarzało. Dochody bieżące ponad 100 % wykonania. 

Serdecznie pogratulowała tego wyniku Burmistrzowi, Skarbnik Gminy oraz Naczelnik 

Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych. Super realistyczne planowanie dochodów, jest to 

bardzo ważne i niejednokrotnie o tym wspominała, że realistyczne planowanie budżetu jest 
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bardzo istotna spraw, ponieważ w czasie późniejszym są tego efekty. Właśnie taka sytuacja 

miała miejsce w budżecie za 2017 rok. Poprawiło się wykonanie dochodów, zawłaszcza 

podatkowych. Poprawiła się ściągalność zaległości podatkowych. 

Dochody majątkowe 61 % planu. Odchylenie uzasadnione tym bardziej, że należało 

przesunąć do realizacji bardzo ważne zadania inwestycyjne. Takimi zadaniami były m. in. 

przebudowa drogi gminnej w Ciechostowicach czy modernizacja terenów zieloni nad 

Zalewem w Szydłowcu. Zadania te były dofinansowane z budżetu państwa oraz z środków 

Unii Europejskiej, w związku z tym skoro te zadania musiały zostać przesunięte do realizacji 

po stronie wydatkowej, więc siłą rzeczy dochody nie mogły wpłynąć. Taka jest zasada 

dofinansowania środków z UE.  

Wydatki wykonanie 95 % plany, bardzo dobrze wydatki wykonane, w tym wydatki bieżące 

98 % planu. Jeżeli realistycznie są planowane dochody, również i wydatki mają płynność 

finansową i są dobrze wykonane. W tej grupie wydatków dominowały tradycyjnie wydatki na 

wynagrodzenia i pochodne od nich ok. 26.500.000 zł, co stanowiło ok 42 % wydatków 

bieżących oraz 37 % wydatków ogółem w budżecie Gminy. Było to bardzo duże wyzwanie 

oraz bardzo duża skala i należy sobie uświadomić, że aby realizować zadania nałożone na 

gminę to muszą pracować ludzie, musi być potencjał ludzki i muszą być wynagradzani. 

Muszą być także odprowadzane składniki od wynagrodzeń.  Wydatki majątkowe to ok. 

7.100.000 zł, wykonanie ok. 73 % planu. Gdyby nie przesunięcie do realizacji tych zadań 

współfinansowanych, te wydatki byłyby zrealizowane na pewno w całości.  

Przybliżyła realizację najważniejszych zadań w 2017 roku.  

Bardzo duże wydatki w budżecie to pomoc społeczna i rodzina, to ok. 25.620.000 zł, tj. 36 % 

wydatków ogółem. Składa się na to ogrom zadań do wykonania. W 2015 roku te wydatki 

stanowiły kwotę ok 12.500.000 zł, a 2017 r.  ponad 25 mln zł. Nastąpił wzrost zadań o ok. 

106 %. Należy wyobrazić sobie skale tego wzrostu zadań. Zostało nałożone ogrom zadań na 

gminę, zwłaszcza na Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. Ogromny strumień pieniędzy 

płynie na te zadania. Nie jest to adekwatne do pieniędzy, które są przekazywane na obsługę 

tych zadań. Nakłada się na samorządy każdego szczebla zadania do wykonania, a w ślad za 

tym na obsługę idą bardzo małe. To jest w obecnej chwili niedoszacowane. Praca służb  

w zakresie opieki społecznej, rodziny - jest to praca bardzo trudna oraz odpowiedzialna  

a zarazem niewdzięczna. Nie brakuje także różnych sytuacji, gdzie występują niezadowoleni  

i służby pomocy społecznej muszą się z tym mierzyć na co dzień. Serdecznie podziękowania 

w imieniu Rady Miejskiej złożyła na ręce Dyrektora MOPS oraz jego pracowników, 

ponieważ radna wie jak ciężko pracują przy wynagrodzeniach takich jakie mają, kłania się to 

do poprawy, ponieważ jest to niedoszacowane. 

Oświata gminna to kwota ok. 25 mln. zł, co stanowi ok. 35 % wydatków ogółem. Składa się 

na to ogrom zadań do wykonania. Rozmowy o tym odbywają się bardzo często i bardzo dużo 

na posiedzeniach komisji oraz na sesji. Problemem jest starzejąca się infrastruktura szkolna, 

wymagająca olbrzymich nakładów finansowych, to są zaniedbania sprzed lat, ponieważ nie 

inwestowano, mało wykonywano remontów w placówkach oświatowych. Skutkiem takiego 

wyniku jest niż demograficzny, reforma oświaty, nowe zadania oświatowego bez 

dodatkowych środków. W ślad za tym coraz większe nakłady finansowe ze środków 

własnych Gminy. W 2015 roku wydatki 22.850.000 zł, w tym płace i pochodne 18.750.000 zł, 

a subwencja 12.570.000 zł, w tym przypadku niedobór, czyli Gmina musiała dołożyć ze 

środków własnych ok. 10.280.000 zł. W 2016 roku Gmina dołożyła 10.136.000 zł, a w 2017 

roku wydatki wzrosły do ok. 25 mln zł, i niedobór szacowany jest na poziomie ok. 11.630.000 

zł, przy czym subwencja oświatowa w porównaniu do 2016 roku zmniejszyła się o 191.000 

zł. Nie jest prawdą, że nie wzrastają wynagrodzenia w oświacie, ponieważ cały czas 

wzrastają. W porównaniu do roku 2016 w 2017 roku wynagrodzenia wzrosły o 771.000 zł. 

Dane które radna przedstawiła wręcz pokazują i mówią o tym, że szydłowiecka oświata jest 
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dofinansowana z budżetu gminy w coraz to większym stopniu. Nie prawdą jest, że się 

oszczędza na uczniach, że brak jest dla nich poszanowania, że pracownicy obsługowi nie 

otrzymują wynagrodzeń czy podwyżek. Małymi krokami, ale jednak występują starania, aby 

każdy otrzymał podwyżki. Szkoły i przedszkola są remontowane. Szkoła w Majdowie także 

się doczekała, co prawda dopiero w tym roku, ale te prace będą prowadzone. Każda placówka 

oświatowa w mniejszym lub większym stopniu jest doinwestowana, ponieważ nie da się tak 

że wszystko  w przeciągu roku czy dwóch zostanie wykonane. Powstał żłobek miejski, za 

chwilę powstanie następny i tylko należałoby się z tego cieszyć. Placówki niepubliczne, 

według niektórych, powstają jak ,,grzyby po deszczu”. Tak właśnie stanowi prawo 

oświatowe, że mogą powstać, taka jest koniunktura na rynku i takie jest zapotrzebowanie 

społeczne. To w końcu dzieci z gminy Szydłowiec uczęszczają do tych przedszkoli. To 

mieszkańcy gminy w nich pracują. To są nowe miejsca pracy, pracy która jest bardzo trudna  

i odpowiedzialna. Bardzo często z dziećmi dysfunkcyjnymi. Zaznaczyć należy, że z budżetu 

gminy dotacja na jedno dziecko stanowi 75 % kosztów utrzymania dziecka w placówce 

publicznej, więc ma to sens i idzie to w dobrym kierunku. Serdecznie podziękowania  złożyła 

dla Dyrektor  Zespołu Finansów i Oświaty oraz dla wszystkich dyrektorów szkół i przedszkoli 

oraz wszystkich placówek oświatowych.  

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska to kwota ok. 6. 300.000 zł, co stanowiło ok.  

9% wydatków ogółem. Jest to bardzo szeroki wachlarz zadań począwszy od dróg gminnych 

wraz z infrastrukturą towarzyszącą, zieleń, gospodarkę mieszkaniową, cmentarze, 

oczyszczalnie. Głównie także gospodarkę śmieciową oraz wiele innych gdzie mieszkańcy 

oczekują i wymagają, aby na co dzień to wszystko grało i aby było czysto, bezpiecznie  

i schludnie oraz widno. Podziękowała Kierownikom Referatu Gospodarki Komunalnej.  

Administracja publiczna z kwotą ok. 5.700.000 zł. Wydatki to ok. 8 % budżetu gminy. Sama 

administracja źle się kojarzy ponieważ takie wydatki są ,,solą w oku” dla ogółu mieszkańców. 

Należy spojrzeć na to zagadnienie trochę  szerzej, ponieważ administracja publiczna, tj. filar 

całego samorządu gminnego to są pracownicy samorządowi odpowiedzialni za sprawne 

funkcjonowanie samorządu i pracownicy, którym najczęściej o wszystko się ,,obrywa”. 

Pracownicy muszą być wykształceni, fachowi i odpowiedzialni, nadążający za wciąż 

zmieniającymi się przepisami prawa. Muszą sprostać bardzo częstym kontrolom, naprawdę 

wbrew pozorom bardzo ciężki kawałek chleba. Bardzo podziękowała w imieniu Rady 

Miejskiej wszystkim pracownikom samorządowym. 

Drogi publiczne to kwota ponad 3.300.000 zł, co stanowi ok. 5 % wydatków ogółem. Drogi to 

nie tylko inwestycje to także ich remonty oraz letnie i zimowe utrzymanie dróg. Wydatki są 

zwiększane w miarę możliwości finansowych gminy. Dla przykładu podała rok 2015 była to 

kwota 672.000 zł, w roku 2016 była to kwot 2.264.000 zł, w 2017 roku 3.322.000 zł. Składa 

się na to bardzo wiele zadań. Potrzeb występuje bardzo wiele w każdym zakątku gminy - są 

również zaniedbania sprzed lat i jak powiedział przed momentem radny, to jest łatanie dziur. 

Nie jest to wszystko takie proste, tym bardziej, że wszyscy są związani przepisami prawa 

zamówień publicznych. Bardzo często mieszkańcy się denerwują dlaczego jeszcze coś jest nie 

zrobione. Niestety, niektórych spraw nie można przeskoczyć i należy to wszystko robić  

w pewnej kolejności i zgodnie z przepisami prawa. Ważne jest to, że wszyscy mają 

świadomość, że drogi gminne należałoby doinwestować. Sukcesywnie jest to robione, 

zarówno w mieście jak i sołectwach. Ma nadzieję, że w latach przyszłych małymi krokami 

drogi gminne zostaną doinwestowane.  

Pozostałe wydatki w budżecie to kwota ok. 5 mln. zł, stanowiło to 7 % budżetu. W tym 

wydatki na obsługę zadłużenia 788.000 zł, które zmniejszyły się prawie o połowę w stosunku 

do lat poprzednich. Po przeprowadzonej restrukturyzacji i zadłużenia. Przypomniała, że  

w roku 2013 gmina płaciła 1.128.000 zł, a w 2014 roku była to kwota 1.100.000 zł odsetek. 

Bardzo ważną pozycją w budżecie są Ochotnicze Straże Pożarne. Remontuje się strażnice 
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OSP, doposaża się jednostki i na każdym kroku widać dbałość o sprzęt i bieżące utrzymanie 

jednostek OSP oraz utrzymanie ich gotowości bojowej.  

Dotacje z budżetu gminy. Takich dotacji udzielono na ponad 3 mln. zł, to wiele więcej niż  

w latach poprzednich w różnych dziedzinach. Dotacji dozwolonych prawem, głównie były to 

niepubliczne placówki oświatowe, dotacje w ramach przeciwdziałania narkomanii  

i alkoholizmowi. Złożyła podziękowania dla Burmistrza oraz Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Sekretarza ww. Komisji.  

Na programy profilaktyczne wydatkowano kwotę ok. 80.000 zł. Bardzo ważnym zapisem  

w tym sprawozdaniu oraz opinii RIO jest brak zobowiązań wymagalnych, jest to podstawa do 

tego, że budżet był dobrze zrealizowany, że była zachowana płynność finansowa, nie 

pojawiły się takie wydatki, które powinny być zapłacone a nie były do końca roku. 

Oczywiście wystąpiły tylko te niewymagalne, dozwolone prawem jak w każdym 

samorządzie.  

Inwestycje stanowiły kwotę ok. 7.100.000 zł, w tym 2.150.000 zł, to były środki z Unii 

Europejskiej. Na zaplanowanych ok. 90 zadań, zrealizowano 83 zadania. Bardzo ładny wynik 

91 % planu. Praktycznie w każdym sołectwie oraz w mieście coś zostało wykonane. Widać 

efekty na każdym kroku miasto ponad 4 mln zł, północ gminy ponad 700.000 zł, Trójmiasto 

ok. 600.000 zł oraz pozostałe sołectwa Sadek, Barak, Szydłówek, Świeczek ok. 300.000 zł. 

Bardzo ważna kwestą jest wykup gruntów pod strefę przemysłową. Z budżetu w 2017 rok 

wydatkowano na ten cel 571.000 zł, to jest wydatek majątkowy inwestycyjny, oraz 70.000 zł 

na dokumentację, 60.000 zł na spłatę za wykup gruntów zajętych w latach poprzednich, 

ogółem ta pozycja w budżecie wyniosła ok 700.000 zł. Wreszcie występuje logiczne myślenie 

o przyszłości tej gminy, dające szanse na jakiś postęp w sprawie ściągnięcia inwestorów oraz 

stworzenie miejsc pracy, na wyjście ze stagnacji w tym temacie. Pogratulowała Burmistrzowi, 

że podjął ten trud wykupu gruntów oraz scalenia gruntów i działania w tym kierunku. 

Podziękowała Naczelnik Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego i Inwestycji wraz  

z pracownikami, którzy muszą sprostać tak dużej ilości zadań.  

Należy o tym powiedzieć na sesji, że występują ciągłe skargi, anonimy, nasyłane są kontrole. 

Wstyd przed instytucjami zewnętrznymi, że takie rzeczy w ogóle mają miejsce. Wszyscy 

wiedzą kto to robi i dlaczego.   

Fundusz sołecki to ok. 300.000 zł, na który składa się 28 zadań. Bardzo dobrze, że występuje 

ten fundusz, ponieważ dobrze się sprawdza i trafia do każdego zakątku sołectwa. Fundusz 

sołecki jest w części refundowany z środków budżetu państwa. Szkoda tylko, że 

dofinansowanie z budżetu państwa maleje, ponieważ średnio zmalało o 3,8 % w stosunku do 

poprzednich lat, to w 2017 roku ok. 11.000 zł mniej, należy o tym mówić. Bardzo 

podziękowała Sołtysom i Radom Sołeckim za zaangażowanie i pracę na rzecz rozwoju 

gminy.  

Budżet obywatelski ok. 300.000 zł, wbrew co niektórym wypowiedziom, że za wcześnie. 

Okazuje się, że doskonale się sprawdza w Gminie, a wręcz wszyscy czytają i wiedzą, że 

będzie budżet obywatelski wprowadzony w gminie ustawowo. Bardzo podziękowała 

Burmistrzowi za inicjatywę utworzenia i wprowadzenia tego budżetu. Okazało się, że 

Burmistrz myśli bardzo rozwojowo, wyprzedzająco i przyszłościowo.  

Dług gminy przez trzy lata praktycznie zmniejszył się o kwotę 908.000 zł. W latach 

poprzednich bywało różnie, bywały lata 2008-2011 wzrósł o 16 mln. zł. Obecna kadencja 

przejęła dług 23 mln. zł, szkoda że tak zostały związane ręce Gminie na długie lata. Należy 

się jednak z tym mierzyć i podjąć to wyzwanie.  

Podsumowując stwierdziła, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej była bez uwag, taką 

opinię aż miło przeczytać, ponieważ różnie bywało w poprzednich latach. Były nawet opinie 

negatywne i z mnóstwem uwag. Bardzo rozsądnie i dobrze to rokuje. 
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Burmistrz urzęduje w pojedynkę i pokazał że jest ambitnym młodym człowiekiem, 

posiadającym fachowość i wszechstronną wiedzę. Burmistrz ma ambitne plany i pomysły na 

przyszłość, że jest znakomitym menadżerem i koordynatorem, że jest znakomitym 

ambasadorem Gminy Szydłowiec i jej mieszkańców. Podziękowała i pogratulowała a także 

życzyła realizacji zamierzeń i samych życzliwych ludzi.  

 

Ad 9g.  

Przewod. Marek Artur Koniarczyk przedstawił projekt w sprawie rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania Burmistrza Szydłowca z wykonania budżetu i sprawozdania 

finansowego za 2017 rok wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z przepisami art. 270 ust. 4 ustawy 

z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego obowiązany jest rozpatrzyć i zatwierdzić sprawozdanie z wykonania budżetu. 

Burmistrz Szydłowca przedłożył do Rady Miejskiej wszystkie dokumenty potrzebne do 

podjęcia w/w uchwały. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosownie projekt uchwały: 

za – 14 głosów/jednogłośnie/ 

 

Ad 9h.  

Przewod. Marek Artur Koniarczyk przedstawił projekt w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Szydłowca absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok wraz z uzasadnieniem. 

Podejmowanie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza należy do wyłącznej 

kompetencji Rady Miejskiej. Burmistrz Szydłowca przedłożył wymagane przepisami art. 271 

ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych dokumenty, sprawozdania 

i opinie. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa zwracając się do Burmistrza stwierdził, że bardzo 

docenia jego pracę oraz wszystkich urzędników. Sposób, w jaki Burmistrz prowadzi Urząd 

Miejski i w jaki sposób dobiera inwestycje wskazuje na to, że jest odpowiednim człowiekiem 

na odpowiednim miejscu. Pogratulował dobrze wykonania budżetu.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosownie projekt uchwały: 

za – 10 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 4 głosów. 

 

Przewod. obrad podziękował za realizację budżetu Skarbnik Gminy, Sekretarz Gminy, 

wszystkim pracownikom Urzędu Miejskiego, kierownikom, dyrektorom, prezesom spółek  

i sołtysom.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew bardzo serdecznie podziękował całej Radzie Miejskiej 

za współpracę, ponieważ wspólnie był realizowany budżet. Podziękował wszystkim 

współpracownikom tj. Skarbnik, Sekretarz, Głównej Księgowej oraz wszystkim 

pracownikom, Dyrektorom, Prezesom Spółek, wszystkim, którzy przyczynili się do tego, że 

udało się ten budżet zrealizować i dzięki czemu Burmistrz otrzymał absolutorium. 

Podziękował Sołtysom, ponieważ ich wkład jest ogromny w tą pracę. Sołtysi są tak jakby na 
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,,linii pierwszego frontu” i mają bezpośredni kontakt z mieszkańcami, którzy do nich 

zwracają się ze swoimi potrzebami. Podsumowując wszystko to co się wydarzyło, zwrócił się 

do radnego M. Kapturskiego w sprawie jego okręgu wyborczego, stwierdzając, że była wola 

Burmistrza, aby wspomóc Spółdzielnie Mieszkaniową przy blokach Jachowskiego 2, 4 i 6. 

Niestety ze względów proceduralnych i braku możliwości prawnych przekazania środków 

finansowych te rozmowy nie znalazły pozytywnego finału, chociaż ustalenia już były, ale 

procedury nie pozwoliły na zrealizowanie tej inwestycji. Zawsze potrzeb jest więcej niż 

możliwości. Występuje jeszcze takie narzędzie jakie udało się w Gminie stworzyć - jest nim 

Budżet Obywatelski. Dzięki niemu powstało również kilka ważnych dla mieszkańców 

inwestycji i sami mieszkańcy angażowali się w te inwestycje. Na pewno, jeżeli ten okręg był 

rzeczywiście po analizie w mniejszym stopniu finansowany, to zostanie ujęty  

w przyszłorocznym budżecie na rok 2019. Bardzo podziękował za ciepłe słowa od radnej 

Doroty Jakubczyk. Zdaje sobie sprawę z tego, że mimo tego, że wiele inwestycji udało się 

zrealizować i wiele inwestycji jest w trakcie realizacji, to co jest planowane udaje się 

zrealizować, a jednak występuje jeszcze wiele dziedzin i aspektów, które należy poprawiać, 

które wymagają korekty. Sam jest niezadowolony z przebiegu wielu spraw, które wymagają 

korekty, ale to też dobrze, bo jest nad czym pracować. Wyzwania, które stają przed Gminą są 

ogromne. Przed Gminą ostatni rok budżetowy, bardzo trudny. To, o czym dziś była mowa, 

świadczy o tym, że działania, które były podejmowane od początku tej kadencji, od korekty 

pierwszego budżetu, wszystko było planowane i jest kontynuowane. Występuje pewna 

konsekwencja w tym, co jest robione. Jest mowa o pewnym zamiarze realizacji. Wykonywana 

jest dokumentacja, Gmina występuje o środki i następuje realizacja. Jest to bardzo 

długotrwały proces i osobom z zewnątrz wydaje się, że pewnie inwestycje powinny biec dużo 

szybciej, ale niestety realia są inne i w bardzo wielu przypadkach szybciej się nie da. Zdaje 

sobie sprawę jak dużo jeszcze przed Gminą. Uważa, że należy mieć wiele pokory, ponieważ 

zawsze rzeczy do zrobienia będzie więcej niż tych, które udałoby się zrobić. Tak jak udało się 

zrealizować budżet w 2017 roku, także w 2018 r. uda się zrealizować wiele innych inwestycji 

potrzebnych mieszkańcom Gminy. Podziękował za udzielone absolutorium i udzielenia 

wotum zaufania w stosunku do jego osoby.  

 

Ad 10. Interpelacje.  

Radny Maciej Kapturski złożył na piśmie interpelacje w sprawie: 

1. Mając na uwadze bezpieczeństwo dzieci uczęszczających do szkół publicznych, na 

podstawie art. 2 pkt 16 ustawy Prawo o ruchu drogowym zwrócił się z prośbą 

o utworzenie strefy zamieszkania na odcinkach drogi publicznej ul. Wschodnia 

przylegających do długości lokalizacji PSP Nr 2 im. Jana Pawła II w Szydłowcu, PSP 

Nr 1 im. Jana III Sobieskiego w Szydłowcu oraz budynku tej szkoły przy 

ul. Folwarcznej. Utworzenie w/w stref pozwoli na odpowiednie oznakowanie 

wyznaczonych miejsc i znacznie poprawi bezpieczeństwo dzieci i ich rodziców 

w okolicach szydłowieckich szkół. 

2. Poprosił o przedstawienie sprawozdań finansowych za rok 2017 Spółki Wodociągi 

Miejskie oraz Ciepłownia Miejska.  

3. Poprosił o przedstawienie informacji na temat kosztów inwestycji wykonanych w roku 

2017 wraz z szczegółowym ich wykazem w spółkach Wodociągi Miejskie  

i Ciepłownia Miejska w Szydłowcu. 

4. Zwrócił się z prośbą o szczegółowy wykaz wniosków związanych z pozyskaniem 

środków zewnętrznych w latach 2015 – do czerwca 2018 r. W informacji poprosił 

o wskazanie zadań oraz terminy i kwoty o jakie gmina ubiegała się w tym zakresie.  

 Zwrócił się o odpowiedz na interpelacje na piśmie.  
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Wiceprzewodniczący RM Józef Jarosiński złożył interpelacje w imieniu mieszkańców 

z terenu parafii pw. Narodzenia NMP w Szydłówku w sprawie zdjęcia znaków ,,20 ton” 

ograniczających tonaż samochodów poruszających się po ul. Pięknej. Uzasadniając dodał, że 

ul. Piękna łączy drogę wojewódzką z drogą powiatową, które nie mają ograniczeń. 

Poinformował, że przy kościele na Szydłówku został wybudowany nowy parking, gdzie tiry 

i duże samochody ciężarowe, niemogące skręcić w ul. Piękną z powodu zakazu, zawracają na 

tym parkingu zarazem go niszcząc. Parking ten został wybudowany za duże pieniądze, które 

wyłożyła parafia. Ul. Piękna to część strefy przemysłowej, która potrzebuje komunikacji 

i dojazdu. Na pewno potencjalni inwestorzy nie będą zadowoleni, że im się ogranicza tonaż 

wjazdu.  

 

Radny Krzysztof Gula złożył interpelacje w sprawie: 

 w imieniu mieszkańców zapytał, czy będzie odbiór eternitu w tym roku od 

mieszkańców, 

 poprosił o oznakowanie znakami poziomymi ul. Narutowicza, szczególnie w tych 

newralgicznych miejscach tj. przy ul. Sportowej, ul. Partyzantów oraz  

niebezpiecznych łuków. Zwrócił się o wymalowanie linii „podwójna ciągła”.    

 

Ad 11.  

Burmistrz Artur Ludew odpowiadając na interpelacje w sprawie: 

 znaków ograniczenia tonażu na ul. Pięknej, które dotyczą troski o stan tej ulicy. 

Dodał, że 50 metrów od tej drogi występuje droga odbarczająca, którą samochody 

ciężarowe mogą się poruszać, dzięki czemu ul. Piękną można zupełnie ominąć, aby 

dojechać do drogi wojewódzkiej. Będzie musiał na ten temat porozmawiać i bardziej 

zgłębić temat tego ograniczenia tonażu.  

 odbiór eternitu. Poinformował, że gmina wystąpiła o uruchomienie rezerwowych 

środków na ten cel i jeżeli takie wystąpią, to uda się taki eternit od mieszkańców 

odebrać,  

 Oznakowania poziomego oraz oznakowanie przejść dla pieszych. Zostało już 

podpisane zapytanie ofertowe na oznakowanie przejść dla pieszych i odnowienie 

oznakowania poziomego na ulicach.   
 

 

Ad 12.  

Przewod. obrad poinformował, że w okresie między sesjami do Rady wpłynęły pisma: 

 Pismo z dnia 25 kwietnia 2018 r. Przewodniczącego RM do Komisarza Wyborczego 

ws. informacji dot. wniosku o wszczęcie procedury wygaśnięcia mandatu Burmistrza 

Szydłowca Artura Ludwa, 

 Pismo z dnia 26 kwietnia 2018 r. Przewodniczącego RM do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Warszawie Wydział VIII Zamiejscowy w Radomiu ws. 

przekazania Uchwały Nr XLV/305/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 24 

kwietnia 2018 r., 

 Odpowiedź z dnia 9 kwietnia 2018 r. od Zakładu Biella ws. zamknięcia Zakładu, 

 Prośba z dnia 9 maja 2018 r. od Dyrekcji, Rady Pedagogicznej, Rady Rodziców 

i Uczniów o wsparcie finansowe festynu z okazji Świta Szkoły w Majdowie,  

 

Przewod. obrad poinformował, że wsparcie ww. festynu dokonali radni: Dorota Jakubczyk, 

Arkadiusz Sokołowski, Marek Koniarczyk.  
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 Zaproszenie od Głównego Inspektor Pracy - Wiesława Łyszczek i Wojewody 

Mazowieckiego - Zdzisława Sipiera na konferencję dotyczącą obchodów jubileuszu 

Państwowej Inspekcji Pracy, 

 Pismo z dnia 21 maja 2018 r. do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 

Zespół w Radomiu dot. przekazania wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Burmistrza Szydłowca, 

 Sprawozdanie z zadnia zapewniającego pn. ,,Organizacja i Funkcjonowanie SCK-

Zamek w Realizacji Przyjętych Zadań”, 

 Odpis wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie z dnia 26 

kwietnia 2018 r. w przedmiocie przyjęcia regulaminu czystości i porządku na terenie 

gminy Szydłowiec, 

 Oświadczenie Rady Gminy Wieczfnia Kościelna z dnia 25 maja 2018 r. zawierające 

stanowisko w sprawie poparcia działań dotyczących rozwoju Mazowieckiego Portu 

Lotniczego Warszawa – Modlin,  

 Uchwała Nr XLIX/286/2018 Rady Powiatu Płońskiego z dnia 24 maja 2018 r. 

w sprawie poparcia działań rozwoju Mazowieckiego Portu Lotniczego Warszawa – 

Modlin,  

 Prośba o wsparcie finansowe ,,Szydłowieckiego Marszu Życia”  

 Wniosek od Młodzieżowej Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 13 czerwca 2018 r. 

w sprawie uporządkowania Parku Radziwiłłowskiego, 

 

Ad 13. Sprawy różne.  

Sołtys wsi Barak Halina Tamioła zgłosiła sprawę dot. drogi od strony wschodniej w gminie 

Szydłowiec. Została wykonana droga S7, przy której wykonano drogę dojazdową, 

wybudowano także wiadukt. Nie zalano niestety 700 metrów asfaltu. Busy, które miały 

jeździć przez Barak nie chcą wjeżdżać do Baraku i przejeżdżają drogą szybkiego ruchu. 

Mieszkańcy zostają wysadzani na stacji paliw i ludzie muszą iść ok. kilometra do domu. 

Jeżeli mieszkańcy chcą gdzieś dojechać, muszą wsiadać do busa na przystanku koło Zespołu 

Szkół im. KOP. Mieszkańcy mają wielki problem, aby gdziekolwiek dojechać, dzieci nie 

mają jak dostać się do szkół. Mieszkańcy muszą najmować samochody, aby dojechać np. do 

lekarza. Droga S7 miała mieszkańcom polepszyć życie, a występuje obecnie tragedia w tej 

kwestii. Przez dwa lata już busy nie jeżdżą przez Barak. Bardzo prosiła o interwencje i pomoc 

w tej sprawie. Wykonywała telefony do Kielc oraz były pisane pisma do Warszawy w tej 

sprawie. Nie da się tamtędy jeździć, po jednej stronie jest bruk, a po drugiej asfalt.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiadając pani sołtys, stwierdził że pani sołtys 

doskonale wie, jaka jest sytuacja w związku z tą nieutwardzoną drogą. Sprawa ta była 

wielokrotnie podnoszona przez Gminę na wielu spotkaniach z GDDKiA, ale występowała 

tam informacja, że w związku z decyzją środowiskową wydaną przy budowie drogi, wystąpił 

zapis, że ta droga ma pozostać drogą gruntową. Tak jest w projekcie. Można się z tym nie 

zgadzać i także uważa, że jest to kuriozum, że zostało to tak w ten sposób pozostawione. 

Można powiedzieć, że bardziej zadbano o zwierzęta niż o ludzi, ale tak właśnie jest. Tego 

projektu nikt nie zmieni. GDDKiA nic nie zrobi w tym temacie, ponieważ tak mówi 

dokumentacja budowlana. Droga tak jest wybudowana i jest częściowo wybudowana  

i dofinansowana. Dokumentacji w tym zakresie GDDKiA nie zmieni. Uzgodnienia projektu 

budowy trasy S7 były prowadzone bardzo długo i nie za jego kadencji i kadencji tej Rady 

Miejskiej. Ten projekt został wtedy tak uzgodniony, także w kwestii przystanków.  

W projekcie komunikacja publiczna została ustalona po stronie zachodniej, po stronie 

wschodniej w ogóle nie ma komunikacji.  Zabiegał o to, wystąpiła nawet początkowo zgoda, 

aby znakami poziomymi oznaczyć miejsce, gdzie będzie się zatrzymywać bus, ale  
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w konsekwencji ktoś stwierdził, że przepisy prawa na to nie pozwalają i z tego ustalenia nic 

nie wyniknęło. W tym przypadku Gmina wciąż odbija się od ściany, ponieważ nie jest to  

w jego kompetencji. Nikt z GDDKiA nawet jeżeli by teraz chciał, nie może w tej sprawie nic 

zrobić, ze względu na to, że takie są zapisy projektu. 

 

Sołtys wsi Barak Halina Tamioła stwierdziła, że chciałaby, aby chociaż busy jeździły przez 

Barak. Busy cały czas jeżdżą drogą szybkiego ruchu i mieszkańcy nie mają jak do nich 

wsiąść.  Nie ma jak wydostać się z Baraku. Nie występuje także żaden rozkład jazdy, 

mieszkańcy nie wiedzą kiedy i o której godzinie można pojechać busem.  

 

Burmistrz A. Ludew oznajmił, że wielokrotnie interweniował wśród przewoźników, nawet 

wysyłał swoich pracowników, którzy przejeżdżali busem i sprawdzali jak ten bus jeździ. Były 

prowadzone rozmowy z przewoźnikami, rzeczywiście występowały takie przypadki, że bus 

się nie zatrzymywał, ale było to tłumaczone przez przewoźników, że nie ma tam pasażerów. 

Przewoźnicy także w niektórych przypadkach wywiązywali się z trasy, która była obrana. 

Busy raz jeżdżą, raz nie. Nikt nie postawi w busie policjanta, aby pilnował czy kierowca się  

z tego wywiązuje. Wystąpiła interwencja ze strony sołtys, przez jakiś czas nie było 

informacji, że coś się tam złego dzieje. Będą nadal prowadzone rozmowy z przewoźnikami, 

aby wywiązywali się z tego co mają zapisane.  

 

Sołtys wsi Sadek Zygmunt Matla w imieniu mieszkańców wsi Barak dołączył się do prośby 

sołtys wsi Barak o interwencje w sprawie busów. Dzieci z Sadku muszą iść do Szydłowca 

3  km, aby pojechać do szkoły. Były pisane pisma i nadal nic nie dzieje się w tej sprawie.  

 

Burmistrz A. Ludew odpowiadając sołtys z Baraku, stwierdził, że Gmina ma takie same 

odpowiedzi na pisma jak mieszkańcy. Dla Burmistrza także jest to nieuzasadnione, cały czas 

Gmina ma związane ręce. Tak właśnie jest zapisane w dokumentacji.  

 

Przewod. M. Koniarczyk poinformował, że została skierowana prośba do radnych RM aby 

wsparli ,,Szydłowiecki Marsz Życia”. Radnymi którzy wsparli tą akcje charytatywną byli: 

Dorota Jakubczyk, Marek Koniarczyk, Anna Majstrak, Adam Pietras, Marek Plewa, Tadeusz 

Rut, Arkadiusz Sokołowski i Paweł Surdy.  

W dniu 5 czerwca 2018 r. odbyła się konferencja w Warszawie organizowana przez firmę 

,,Sportbonus” w Centrum Olimpijskim, miał okazję uczestniczyć w tej konferencji 

z Burmistrzem Szydłowca.  

Skierował kilka słów do sołtysów gminy Szydłowiec, wie że na ostatnim posiedzeniu Komisji 

doraźnej ds. Statutu Sołectw odbyła się dyskusja na temat nowelizacji ustawy o szkodach 

łowieckich. Przekazał informację, że planowana jest nowelizacja prawa łowieckiego, 

pozytywny wniosek do tego złożył Związek Gmin Polskich do Sejmu. Sołtysi nie będą 

uczestniczyli w tego typu pracach, ale jest propozycja aby wyłączyć urzędy gmin.   

 

Marian Siembiot oznajmił, że jest zaniepokojony ponieważ w obecnej chwili opracowywany 

jest plan zagospodarowania przestrzennego terenu miasta Szydłowca. Jak dotąd nie byli brani 

pod uwagę architekci, którzy opiniują urbanistykę. Sam jest takim architektem 50 lat ze 

wszystkimi uprawnieniami. Nikt go jeszcze nie zaprosił, aby opiniować taki projekt planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu miasta. Na podstawie tego planu przygotowywany 

jest plan szczegółowy, dzięki któremu później budowane są różne obiekty.  Obiekty takie są 

budowane bez sensu. Zostało zbudowane osiedle na piaskach, które ma ogromne braki, tak 

samo osiedle nad Zalewem jest bez sensu. Wszystko spowodowane jest tym, że nie 

zapraszano architektów do opiniowania planu na poziomie opiniowania i zatwierdzenia. 
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Zwrócił się z prośbą, aby do tego opiniowania zaprosić architekta i fachowców w tej 

dziedzinie. Architekci mają obowiązek ustawowy się włączać w plany projektowe 

zagospodarowania przestrzennego miast i osiedli.   

 

Przewod. M. Koniarczyk stwierdził, że jak najbardziej otrzyma takie zaproszenie, jeżeli 

chodzi o udział w posiedzeniach Komisji Infrastruktury, które w najbliższym czasie będą 

procedowały takie plany zagospodarowania przestrzennego nie tylko miasta, ale także gminy.   

 

Marian Siembiot oznajmił, że radnym był w osiemdziesiątym roku i zmieniał ten ustrój. 

Ludzie wykształceni chcą wrócić do Szydłowca i co im tu można zaproponować.  

 

Ad 14. 

Na tym porządek LXVI sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam LXVI sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął LXVI sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1030 do godz. 1500 

 

Rada podjęła uchwały: XLVI/306/18, XLVI/307/18, XLVI/308/18, XLVI/309/18, 

XLVI/310/18, XLVI/311/18, XLVI/312/18, XLVI/313/18, XLVI/314/18, XLVI/315/18, 

XLVI/316/18, XLVI/317/18, XLVI/318/18.  

 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak. 

 
Protokołował: 

Łukasz Stasiak 

Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 

 

 

 


